
P R O T O K Ó Ł  Nr XLVI/2022 

z XLVI sesji Rady Gminy Kraszewice odbytej 30 września  2022 r. 

w sali  sesyjnej w Urzędzie Gminy Kraszewice  
 

Przewodniczący Rady Gminy Artur Chowański o godz. 9:00 otworzył sesję . 

 Następnie oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu 

uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób 

stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. Listy obecności 

radnych oraz gości stanowią załączniki nr 1 i 2 do nin. protokołu.  

Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że porządek obrad dzisiejszej sesji 

przedstawia się następująco:  

 

 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad XLVI sesji Rady Gminy. 

3. Wybór Sekretarza obrad sesji . 

4. Przyjęcie protokołu  z XLV sesji Rady Gminy. 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym i realizacji 

uchwał.  

6. Informacja z działalności Rady Gminy w okresie międzysesyjnym.  

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmian w budżecie Gminy Kraszewice na 2022 rok, 

2) utworzenia ośrodka wsparcia dziennego dla seniorów pod nazwą „ Klub Senior+ 

w Głuszynie” i włączenia go w strukturę organizacyjną Gminnego Ośrodka 

Pomocy społecznej Kraszewicach, 

3) uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  w Kraszewicach, 

4) określenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt uczestników w 

Klubie Senior+ w Głuszynie. 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 

9. Odpowiedzi na interpelacje. 

10. Wolne wnioski i informacje. 

11. Zakończenie obrad. 

Radny Jan Wojtaszek zapytał dlaczego nie ma radcy prawnego  

Wójt Gminy odpowiedział, że Wójt zaprosił na tą sesję ale wyjątkowo nie mógł. 

Obiecał, że na kolejną sesję przyjedzie  

Radny Jan Puchała stwierdził, ze jeśli nie będzie radcy na kolejnej sesji to 

zaproponował, aby zmienić kancelarię. 

Następnie Wójt  Gminy złożył“Wniosek aby wprowadzić do porządku w podpunkcie 5 

uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu lokalu ”. Wniosek 

został przyjęty następującą proporcją głosów: jestem za 15, jestem przeciw 0, 

wstrzymuję się 0. 

 



 

Punkt 3. Wybór   Sekretarza obrad sesji  

Na Sekretarza Obrad XLVI  Sesji Rady Gminy wybrany został radny Jacek Wabnik 

 

Punkt 4. Przyjęcie protokołu  z XLV sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił sekretarza XLV sesji Rady Gminy o wypowiedź 

na temat protokołu  

Sekretarz XLV sesji RG Daniel Pyrgiel stwierdził,  że protokół  jest zgodny  z przebiegiem 

sesji i zawnioskował o przyjęcie bez odczytania. 

 

 

Wniosek został przyjęty następującą liczbą głosów: jestem za 15, jestem przeciw 0, 

wstrzymuję się 0. 

 

 

 

 Punkt 5.  Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym  realizacji 

uchwał.  

Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie  

Następnie poruszył temat współpracy z Powiatem . Zwrócił się do Starosty o umorzenie 

opłaty za umieszczenie urządzeń w pasie drogowym przy modernizacji sieci 

wodociągowej w Kraszewicach. Ale wspólnie wypracowaliśmy rozwiązanie.  Będziemy 

partycypować w kosztach przy dokończeniu chodnika z Renty w stronę Kraszewic do 

stacji Paliw. My dajemy 50 tys. zł i Powiat 50 tys. zł i dokłada do tego ok 29 tys. zł to jest 

nasza opłata za ustawienie urządzeń w pasie drogowym, która będzie przeznaczona na 

chodnik.   

 

Kolejną sprawą jaką Wójt chciał omówić to posterunek policji. Są dwie koncepcje: 

• Posterunek na miejscu biblioteki. Po naszej stronie remont a wyposażenie policja  

• Drugą koncepcją jest budowa nowego posterunku. Oczekiwania od nas to lokali-

zacja. Prowadzimy rozeznanie. 

Następny temat jaki Wójt omówił, to propozycja połączenia Biblioteki i Muzeum 

Elementarza  aby stworzyć Gminne Centrum Kultury. Być może będziemy musieli 

odłożyć w czasie tę inicjatywę ponieważ nie mamy jeszcze pomysłu na siedzibę 

biblioteki. 

Wójt Gminy również poinformował o tym , że główny Inspektorat Ochrony 

Środowiska przedłużył rozstrzygnięcie odwołania w sprawie kary za oczyszczalnie  

ścieków do listopada  

Do sprawozdania radni mieli następujące uwagi i zapytania : 

Radny Jan Puchała  poinformował, że z jego wiedzy wynika , ze trzeba płacić za 

infrastrukturę umieszczoną w pasie drogowym za nową która została wybudowana 



po ok 2002r. Linia  wodociągowa w Kraszewicach jest z lat sześćdziesiątych. Radny 

kiedy był w zarządzie Powiatu i zapytał dlaczego Kraszewice płacą za infrastrukturę 

umieszczoną w pasie drogowym a Ostrzeszów nie płaci otrzymał odpowiedź, że to 

nie jest nowa infrastruktura  tylko modernizacja starej . Proszę porozmawiać ze 

Starostą i powołać się na moją wypowiedź. Jeśli będzie taka rozmowa Radny jest 

gotów aby pojechać na tą rozmowę razem z Wójtem .  

Radny również zapytał, czy dobrze zrozumiał, ze w urzędzie za jedną osobę są 

zatrudnione dwie? 

Wójt Gminy wyjaśnił , że pani Grażyna jest zatrudniona dodatkowo    

Radny Jan Puchała dopytał o umowę najmu z panem Owczarkiem czy ona jest teraz 

na 10 lat tak ? 

Wójt Gminy wyjaśnił, że teraz jest umowa na 10 lat 

• Radny zapytał Ile pelletu spalamy w gminie ? 

• Odnośnie budowy drogi Jaźwiny – Skrzynki. Panie wójcie, kto jest tak wpły-

wowym „pchaczem” aby budować „drogę dla zajęcy” w kierunku Żurawińca. 

Przecież przy tej drodze mieszka tylko jeden mieszkaniec naszej gminy, który 

jak mi wiadomo w ogóle nie wnioskował o budowę tej drogi. Komu na-

prawdę tak na tym zależy i dla kogo chce Pan wyłożyć kilkaset tysięcy zło-

tych. Proszę o konkretną i szczegółową odpowiedź. 

 

Radny Jan Wojtaszek zapytał, ponieważ nie słyszał przy inwestycjach o drodze 

Racławice- Mączniki. Droga jest wykonana w  I etapie. Miał być wykonany dalszy etap. 

Przypomniał Wójtowi, że  w początkowej fazie wnioskowaliśmy o pieniądze na drogę 

do Urzędu Marszałkowskiego a wybudowano drogę na Glinianki. Na wirtualną drogę, 

która nie była jeszcze drogą gminną przeznaczono dotację z Urzędu Marszałkowskiego. 

Ja ciągle zgłaszałem wniosek aby asfalt był wybudowany co najmniej do ostatniej 

posesji. Droga, która została wcześniej wybudowana jest zrobiona niezgodnie z 

projektem. Materiał wykorzystany do budowy był niezgodny z projektem co przyznał 

wykonawca na spotkaniu z mieszkańcami. Z opinii Radcy Prawnego wynika, że droga 

która jest zrobiona niezgodnie z projektem powinna być naprawiana gwarancyjnie przez 

wykonawcę. Podczas budowy drogi asfaltowej gdy stwierdziłem, że nie jest budowana 

do ostatniej posesji zgłaszałem wójtowi. Wójt stwierdził, że tak była zaprojektowana. 

Pomijając ostatnią posesję potraktowano mieszkańców jak ludzi gorszego sortu. 

Wystarczyło pociągnąć 200 mb. i temat byłby załatwiony.  

Ostatnia sprawa: dotację z Urzędu Marszałkowskiego wykorzystał pan na całość drogi 

do Mącznik. Prawdopodobnie dotacji nie będziemy mogli wykorzystać drugi raz. 

deklaruję jeżeli Pan nie zrobi tej drogi napisze skargi do wszystkich możliwych 

instytucji łącznie z Brukselą że w jaki sposób wydawane są pieniądze.  



Radny zadał pytanie jak to się stało, że dotacja na drogę została przeznaczona i 

rozliczona a droga nie jest skończona. 

Radny Karol Golanowski zapytał w jakiej formie ma zostać nawierzchnia przy starym 

wjeździe , ponieważ jeden z mieszkańców twierdzi , że jest niezgodna z aktem 

notarialnym. Pytane czy droga zostaje w ażurach. Pytanie czy potrzebne są ażury czy 

nie wystarczy słupek jak sugerował mieszkaniec. 

Radny Artur Chowański zapytał czy jest szansa na zrobienie przejścia na tej drodze. w 

powiecie już były zatwierdzone warunki tylko trzeba było obniżyć krawężnik przy 

okazji tej drogi na stadion może udałoby się zrobić te przejście, jeśli chodzi o chodnik 

do stacji benzynowej czy mamy 50 tys. zł  czy mamy takie pieniądze czy trzeba będzie 

przyjąć je w budżecie teraz. czy te pieniądze w budżecie się znajdą ? 

Wójt Gminy odpowiedział na pytania Jana Puchały 

• Wójt podejmie rozmowę jeszcze z Panem Starostą odnośnie urządzeń w pasie 

drogowych .  Wójt stwierdził, że decyzja jest prawomocna . Jest tam prowadzona 

inwestycja i w pasie drogowym są urządzenia osoby trzeciej . Jeśli będzie takie 

spotkanie zaproszę również radnego .  

• Jeśli chodzi o spalony pellet zdecydowanie się opłaca  

Sekretarz Gminy poinformował, że przeprowadził kalkulacje dotyczącą zużycia 

pelletu 

Przy cenie 1200 zł od stycznia do kwietnia  wydaliśmy 35 tys. zł na pellet i 

zużyliśmy 29 ton . 

• Jeśli chodzi o drogę  Jaźwiny Żurawiniec. Najbardziej zainteresowani są 

mieszkańcy Żurawińca. To jest plan  realizacja drogi w porozumieniu ustnym  

z Miastem i Gminą Grabów nad Prosną. Droga na terenie Kraszewic. Jest zle-

cone wykonanie projektu drogi. Jest realne pozyskanie dofinansowania na tą 

drogę z FOGR. Jeśli Państwo nie wyrazicie zgody to poprzestaniemy na pro-

jekcie  

• Odpowiedź dla Pana Karola Jest planowany ażur . Inwestycja jest w trakcie 

realizacji. Na tą chwile planujemy rozebranie kostki aby nie było tam prze-

jazdu. Planujemy tylko ażur aby mu umożliwił przejazd raz do roku.  

• Odpowiedź do Przewodniczącego odnośnie przejścia dla pieszych naprze-

ciwko przedszkola. Przy okazji robienia drogi na stadion wykonawca podjął 

się pracy przy przejściu dla pieszych  

• Jeśli chodzi o zabezpieczenie 50 tys. zł na chodnik to dziś nie zabezpieczymy. 

Na kolejną sesje możemy przygotować zmianę w budżecie. Być może popro-

szę Państwa o zwołanie nadzwyczajnej sesji w tym temacie. Jeśli znajdzie się 

wykonawca, który zrobi  tych h kosztach  zrobi to moim zdaniem nie ma co się 

zastanawiać 



Radny Jan Wojtaszek zapytał, czy są już zabezpieczone środki w budżecie na tą drogę 

do Żurawińca. Popieram zdanie Jana Puchały. Budowa drogi dla mieszkańców 

Żurawińca a pomijanie potrzeby naszych mieszkańców to jakieś nieporozumienie. Już 

były takie zdarzenia, gdy Gminna Spółka Wodna w Kraszewicach wykonywała prace 

dla Gminy Grabów n/Prosną za nasze środki. 

 Następnie radni zadawali pytania do projektanta P. Piętki  

Radny Jan Wojtaszek zapytał jak to się stało, że nowo i drogo wybudowany chodnik na 

łączniku Kraszewice-Mączniki został zburzony i wybudowany od nowa 

Wójt Gminy odpowiedział, że jednym z celów było poszerzenie chodnika . aby było 

estetycznie musiała być wymieniona kostka. Jeśli chodzi o chodnik do Mącznik to 

chodnik   był w złym stanie. 

Radny Jan Puchała zapytał: 

1. Proszę Pana, na początek pytanie : Czy projektując obojętnie jaką inwestycję dro-

gową ma Pan wizję tego co Pan zaprojektował. 

2. Jeżeli tak, to czy podoba się Panu ulica Kaliska w Kraszewicach ? 

3. Kto dostarczył Panu założenia do projektu ul. Kaliskiej w Kraszewicach ? 

4. Co sądzi Pan o słupach w środku chodnika ? 

5. Dlaczego jest tak szeroki chodnik, przecież mógłby być węższy a droga szersza. 

Pomiędzy chodnikiem a skrajnią jezdni mógłby być umieszczony kanał technolo-

giczny. Koszt 1 m2  chodnika i 1 m2 drogi są porównywalne a efekt na plus niepo-

równywalny. 

6. Jak już mamy Pana na sesji to był Pan również projektantem tej nieszczęsnej drogi 

na Łękawki i w/g mnie to całe zamieszanie zaczęło się od Pana ponieważ na pro-

jekcie podał Pan długość drogi 1100 mb. (vide strona niżej) 

7. Droga na stadion, co Pan planuje zrobić z nadwyżką ziemi na długości około 70 

mb. Przecież pole jest wyżej od drogi o około 10 cm. Przy ulewnych deszczach 

droga będzie płynącym błotem. 

8. Projektował Pan również drogę na Glinianki, szkoda, że nie przewidział Pan pro-

blemu z osuwającym się gruntem przy głębokim rowie, nie trzeba było zaprojek-

tować i wykonać umocnienia ażurowego ? 

 

Projektant odpowiedział, że jeśli chodzi o ul. Kaliską twierdzi , że jest bardzo piękna 

droga. wyszły pewne sprawy związane z energetyką nie ma mowy żebyśmy przesunęli 

słupy bo to trzeba 2-3 lata. Kanał technologiczny został ustalony przez Ministerstwo 

Klimatu . 

Jeśli chodzi o drogę do stadionu . Byliśmy dziś na budowie i tam nie ma problemu i dziś 

właściciel nie wnosił żadnych pretensji .  

Temat drogi na Łękawki projektant nie przypomina sobie szczegółów. Tam była 

bezwzględna stronniczość sądu. Tu jest dla nas niezrozumiała sprawa. Dla wykonawcy 



liczy się kosztorys ofertowy. A po drugie do kogo się zgłosił wykonawca, że co jest nie 

tak . Po to jest projektant żeby to zmienić. Zrobiono wszystko w ciemno. Kosztorys 

ofertowy został sprawdzony i wynosił 1km. 100m. 

 

Radny Jan Puchała poinformował, że nie mówił o przesunięciu słupów tylko o węższym 

chodniku.  

Projektant wyjaśnił. Że są wytyczne w naborze które mówią , że chodnik musi mieć 

minimum 2,5 m z ścieżką rowerową, kiedy jest po jednej stronie i droga 5,5 m.  

Radny Karol Golanowski zapytał w jakim celu buduje się studzienki bezodpływowe?  

Projektant odpowiedział, ze buduje się w celu odprowadzenia wody  z nawierzchni jeśli 

nie mamy kanalizacji. Jeśli studzienki nie chłoną to trzeba znaleźć jakieś inne rozwiązanie 

.  

Radny Jan Puchała zapytał ponieważ powiedział Pan , że projektując drogę w gruncie 

prywatnym zabierają uprawnienia . Projektował Pan drogę w Racławicach  za budynkami 

tą równoległą do powiatowej drogi. Radny bierze pana wójta za świadka że już płaciliśmy 

za grunt zajęty pod drogę w Racławicach za budynkami. czyli zaprojektował pan drogę 

na gruncie prywatnym. uważam że jeśli chodzi o drogę na ulicy leśnej która jest przez 

pana projektowana. tam większości trzeba będzie uzgadniać albo wykupić grunty bo tam 

chcemy zrobić drogę i będzie problem. 

Projektant wyjaśnił, ze wytyczne są, że mamy robic drogę 2,70 m. i nie wchodzimy w 

grunty prywatne  

Radny Jan Wojtaszek zapytał o projekt Jelenie Grabowski Piec . Jak to się stało, że Pan 

nie zaprojektował z jakiego materiału ma być zrobiona droga.  

Projektant wyjaśnił, że pierwsza dokumentacja to jest Skrócona i tam się nic nie robi tylko 

kosztorys i rysunek w planie orientacyjnym a nie sytuacyjnym. na planie orientacyjnym 

tej wielkości nie są naniesione. To jest projekt i dokumentacja skrócona z którą się zgadza 

inwestor. Następnie jest dokumentacja uproszczona. I tam nanosi się najbardziej 

wymagające dla wykonawcy prace. gdybyśmy musieli robić dokumentację pełną 

powinniśmy zlecić wszelkiego badania przed i za a te badanie od 1 km od 30tys. zł do 50 

tys. zł. 

Wójt Gminy poinformował, że Jan Puchała poruszył temat ulicy kaliskiej. ta droga i tak 

została poszerzona o 0,5 m . Pobocze zostało uzupełnione tłuczniem aby w razie mijania 

było bezpieczniej. Słupy to nie sprawa projektu tylko energetyki. Słupy są własnością 

energetyki . 



Jeśli chodzi o Łękawki  główny nasz zarzut dotyczący budowy drogi jest takie że 

wykonawca miał możliwość zrobienia drogi na długości 1km.100m. Mógł ją  skrócić i 

poinformować nas o tym i wtedy sprawa byłaby wyjaśniona . Nasz zarzut jest taki , że 

wykonawca ukrywał tą wiedzę. Poszliśmy do sądu sprawę przegraliśmy ale odwołaliśmy 

się i czekamy.  

Odpowiadając na pytanie Radnego  Karola Golanowskiego jeśli chodzi o studzienki, to 

owszem woda nie odpływa ale propozycja jest taka aby zrobić rów odwadniający i 

zrobienia przycisków. Niestety nie wszędzie można zrobić taki rów. Drugim 

rozwiązaniem jest zwiększenie studzienek chłonnych . 

Jeśli chodzi o ul. Leśnej jak będzie zgoda mieszkańców to będziemy działać. Dzięki Pani 

Radnej Zdych są zgody mieszkańców aby poszerzyć. Jeśli będzie zgoda wszystkich to 

zrobimy szerszą , jeśli nie to zostanie taka wąska jaka jest    

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu  

 

Punkt 6. Informacja z działalności Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 

Sprawozdanie z działalności rady przedstawił przewodniczący Rady gminy Artur 

Chowański  

 

W sobotę dn. 3 września wraz z panem wójtem i delegacjami z placówek oświatowych 

złożyliśmy hołd pomordowanym mieszkańcom wsi Mączniki w 83 rocznicę tragicznych 

wydarzeń. 

W dn. 9 września brałem udział w posiedzeniu zarządu Stowarzyszenia na Rzecz 

Rozwoju Gminy Kraszewice na, którym wybrano prezesa panią Aleksandrę Łuszczek. 

Gratuluję i życzę wielu sukcesów na nowym stanowisku. 

W dn. 15 września wraz z radnym Sylwestrem Gołdynem uczestniczyliśmy Gminnym 

Narodowym Czytaniu "Ballad i Romansów" Adama Mickiewicza. Wydarzenie to, które 

zostało zorganizowane przez Bibliotekę Gminną i szkoły podstawowe  cieszyło się 

dużym zainteresowaniem publiczności. W czytaniu poza nauczycielami, pracownikami 

UG oraz zaproszonymi gośćmi brała  udział również młodzież szkolna. Chciałbym tu 

podziękować pani dyrektor biblioteki Beacie Niemiec za wzorcowe przygotowanie tego 

wydarzenia. 

W ubiegły piątek na ul. Kaliskiej odbyło się uroczyste i symboliczne oddanie drogi oraz 

poświęcenie nowego krzyża. W uroczystości brało udział wielu gości, obecni byli też 

radni pani wiceprzewodnicząca Stanisława Zdych, panie radne Małgorzata Broniecka i 

Jolanta Łuszczek, oraz panowie radni Sylwester Gołdyn, Jan Puchała i  Józef Wojtaszek. 

Bardzo dziękuję Państwu za obecność i dziękuję wszystkim, którzy przyczynili się do 

tego, żeby ta droga powstała. 

Odbyły się posiedzenia Komisji : 

2 września odbyło się posiedzenie Komisji Rewizyjnej 



26 września obradowała Komisja Budżetu 

27 września spotkała się Komisja Rolnictwa 

Proszę przewodniczących obrad o kilka słów na ten temat posiedzeń komisji. 

Sprawozdanie z Komisji Rewizyjnej przedstawiła przewodnicząca Małgorzata 

Broniecka: 

 

Punkt 4. Kontrola wydatków pozapłacowych w placówkach oświatowych  Gminy 

Kraszewice za rok 2020 i  2021. 

Komisja dokonała analizy dokumentów przygotowanych przez pracownika Urzędu  

Rok 2020 

Analiza wydatków w poszczególnych jednostkach przedstawia się następująco: 

 

Szkoła Podstawowa w Kraszewicach  

 

Wydatki w szkole podstawowej na plan 3.340.237,32zł wykonane zostały w kwocie                                      

3.251.522,90 zł i przedstawiają się następująco: 

➢ wydatki na wynagrodzenia wraz z dodatkami nauczycielskimi i pochodnymi                                    

od wynagrodzeń wydano -  2.854.728,45 zł, w tym  kwotę 1.026,00 zł wydano w 

związku  z realizacją projektów „Matematyczna mPotęga” oraz „Z nią nauka nie 

zabawa”, a kwotę 51.006,91 zł na kształcenie specjalne. 

 

Wydatki pozapłacowe  

 

➢ wydatki na BHP pracowników – 6548,11zł,  

➢ zakup materiałów 141.851,43 zł,  w tym 

• zakup oleju opałowego –102.770,19zł, 

• zakup projektora BENQ MX 808 ST – 2.500,00zł 

• artykuły biurowe –7.895,38zł 

• zakup laptopa –1.200,00zł 

• zakup sprzętu nagłaśniającego – 599,99 zł 

• środki czystości –5.358,48zł 

• zakup materiałów w związku z realizacją projektów matematycznych „Ma-

tematyczna mPotęga” oraz „Podróż do świata matematyki”  wydano łącz-

nie 11.548,10 zł, 



• pozostałe wydatki, m.in. , art. gospodarcze – 9.979,29zł, 

➢ zakup środków żywności – 11.893,58 zł, 

➢ zakup energii elektrycznej – 32.045,33 zł,  

➢ zakup książek i pomocy dydaktycznych – 100,00 zł 

➢ badania lekarskie – 4.618,00 zł, 

➢ zakup usług – 30.995,41 zł, , w tym m.in.  

• opracowanie Instrukcji Bezpieczeństwa Pożarowego – 2460,00 zł 

• prowadzenie strony internetowej – 432,00 zł 

• organizacja półkolonii koszykarskich – 2505,00 zł 

• naprawa instalacji elektrycznej – 947,10 zł 

• nadzór i kontrola BHP – 861,00 zł 

• naprawa dostępu do Internetu – 546,12 zł 

• rewitalizacja istniejącego połączenia internetowego – 492,00 zł 

• okresowa kontrola przewodów kominowych – 739,00 zł 

• przegląd i okresowa kontrola stanu technicznego budynku – 1.870,00 zł 

• przegląd i konserwacja kotła olejowego – 1.599,00 zł 

• nadzór i kontrola BHP – 861,00 

• szkolenie pierwszej pomocy – 600,00 zł 

• przegląd techniczny kserokopiarki – 307,50 zł 

• okresowy serwis projektorów – 2.080,00 zł 

• naprawa laptopa – 273, 00 zł 

• Synergia System – licencja – 2.634,00 zł 

• opłaty za odbiór odpadów komunalnych 5.905,11 zł 

• usługi bankowe –837,00zł 

• pozostałe wydatki na usługi – 5046,58zł 

➢ usługi telefoniczne i internetowe – 9.446,32 zł,  

➢ delegacje – 732,39 zł, 

➢ ubezpieczenia – 7.402,90 zł, 

➢ wpłaty na PPK – 0,00 zł, 

➢ wydatki na  doskonalenie  i kształcenie nauczycieli -  4.842,45 zł,  

➢ wydatki związane z zapewnieniem uczniom bezpłatnego dostępu do podręczni-

ków i materiałów ćwiczeniowych – 26.757,53 zł. 

➢ odpisy na ZFŚS – 118.454,00 zł 

 

 

Szkoła Podstawowa w Kuźnicy Grabowskiej 

 



Szkoła ta prowadzi oddział przedszkolny oraz oddziały specjalne w budynku szkoły w 

Jeleniach. 

Wydatki na plan 2.535.890,15 zł wykonane zostały w kwocie 2.474.092,90 zł i 

przedstawiają się następująco: 

➢ wydatki na wynagrodzenia wraz z dodatkami nauczycielskimi i pochodnymi od 

wynagrodzeń dla SP Jelenie i Kuźnica Grab. wydano -  2.197.368,34 zł, w tym w 

oddziale przedszkolnym wydatki na wynagrodzenie poniesione zostały w kwocie 

85322,69 zł, a na kształcenie specjalne w kwocie 704.718,15 zł, 

 

Wydatki pozapłacowe łącznie z oddziałem przedszkolnym oraz  oddziałami specjalnymi 

w budynku szkoły w Jeleniach: 

 

➢ wydatki na BHP pracowników – 2467,23 zł,  

➢ zakup materiałów – 81.238,82 w tym: 

• zakup opału – 36.307,20 zł, 

• artykuły biurowe – 2.948,41 zł 

• zakup segmentu ruchomego rusztu Uni Max 150 KW – 922,50 zł 

• urządzenie do podpisu elektronicznego – 900,00 zł 

• półka, blat – 650,00 zł 

• stoliki i krzesła – 9.992,56 zł 

• komputer i serwer – 2.490,00 

• szafa – 4.700,00 zł 

• drzwi drewniane – 500,00 zł 

• środki czystości  - 5.523,40zł 

• pozostałe wydatki, m.in. , art. gospodarcze – 16304,75zł 

➢ zakup środków żywności – 23.735,20 zł, 

➢ zakup energii elektrycznej – 16.632,39 zł,  

➢ zakup książek i pomocy dydaktycznych – 1098,24 zł 

➢ badania lekarskie – 4094,50 zł, 

➢ zakup usług – 24.647,47zł, m.in. 

• opłaty bankowe – 734,00 zł 

• nadzór i kontrola BHP – 861,00zł 

• instalacja sterownika – 854,85 zł 

• okresowa kontrola przewodów kominowych – 1440,00 

• wymiana lampy projektora – 528,9 

• przegląd placu zabaw – 730,00 

• licencja - dziennik elektroniczny – 1977,00 zł 



• przegląd stanu tech. budynku – 1790,00 zł 

• usługa instalacyjna – 690,00 zł 

• przegląd gaśnic i hydrantów  - 448,70 zł 

• szkolenie pierwszej pomocy – 600,00 zł 

• opłaty za odbiór odpadów komunalnych – 2099,52 zł 

pozostałe wydatki na usługi –11893,50zł  

➢ usługi telefoniczne i internetowe – 2.204,25 zł,  

➢ delegacje – 322,60 zł, 

➢ ubezpieczenia – 4133,20 zł, 

➢ wydatki na  doskonalenie  i kształcenie nauczycieli -  6774,00 zł,  

➢ wydatki związane z zapewnieniem uczniom bezpłatnego dostępu do podręczni-

ków                           i materiałów ćwiczeniowych – 13742,59 zł, 

➢ odpisy na ZFŚS – 83.183,00 zł. 

 

Oddział Jelenie  

Wydatki pozapłacowe: 

➢ wydatki na BHP pracowników – 878,78 zł 

➢ zakup materiałów – 28286,44 zł w tym: 

• zakup opału – 17066,48 zł 

• drzwi drewniane – 500,00 zł 

• środki czystości  - 2301,63 zł 

• pozostałe wydatki, m.in. , art. gospodarcze – 8418,33 zł 

➢ zakup energii elektrycznej – 4.893,76 zł,  

➢ zakup książek i pomocy dydaktycznych – 866,00 zł 

➢ badania lekarskie – 1320,00 zł 

➢ zakup usług –5407,67 zł, m.in. 

• opłaty za odbiór odpadów komunalnych – 423,36 zł 

• okresowa kontrola przewodów kominowych – 515,00 zł 

• pozostałe wydatki na usługi – 4469,31 zł 

➢ usługi telefoniczne i internetowe –1397,99 zł,  

➢ odpisy na ZFŚS – 25693,00 zł. 

 

Przedszkole  

W Publicznym Przedszkolu w Kraszewicach wydatki na plan 1.222.196,00 zł wykonane 

zostały               w wysokości 1.202.389,16 zł i przedstawiają się następująco: 

➢ wydatki na wynagrodzenia wraz z dodatkami nauczycielskimi i pochodnymi od 

wynagrodzeń wydano -  918.101,51 zł, 



➢ wydatki na BHP pracowników – 2.289,27 zł,  

➢ zakup materiałów – 48.756,74 zł, w tym: 

 

Analiza wydatków w poszczególnych jednostkach przedstawia się następująco: 

 

Szkoła Podstawowa w Kraszewicach  

 

Wydatki w szkole podstawowej na plan 3.511.196,67 zł wykonane zostały w kwocie                                      

3.462.576,31 zł i przedstawiają się następująco: 

➢ wydatki na wynagrodzenia wraz z dodatkami nauczycielskimi i pochodnymi                                    

od wynagrodzeń wydano -  2.930.070,63 zł, w tym  kwotę 4.685,35 zł wydano w 

związku  z realizacją projektów matematycznych „Matematyczna mPotęga” oraz 

„Podróż do świata matematyki”, a kwotę 101.273,40 zł na kształcenie specjalne. 

Wydatki pozapłacowe  

Poniesiono również wydatki majątkowe w wysokości 73.800,00 zł na realizację zadania 

polegającego na rozwijaniu szkolnej infrastruktury  w ramach programu „Laboratoria 

Przyszłości”. 

Szkoła Podstawowa w Kuźnicy Grabowskiej 

Szkoła ta prowadzi oddział przedszkolny oraz oddziały specjalne w budynku szkoły w 

Jeleniach. 

Wydatki na plan 2.796.951,55 zł wykonane zostały w kwocie 2.765.368,08 zł i 

przedstawiają się następująco: 

➢ wydatki na wynagrodzenia wraz z dodatkami nauczycielskimi i pochodnymi od 

wynagrodzeń dla SP Jelenie i Kuźnica Grab. wydano -  2.362.449,96 zł, w tym w 

oddziale przedszkolnym wydatki na wynagrodzenie poniesione zostały w kwocie 

154.662,23zł, a na kształcenie specjalne w kwocie 720.911,81 zł, 

Wydatki pozapłacowe łącznie z oddziałem przedszkolnym oraz  oddziałami specjalnymi 

w budynku szkoły w Jeleniach: 

➢ wydatki na BHP pracowników – 3.107,94 zł,  

➢ zakup opału – 52.819,36 zł, 

➢ zakup materiałów na doposażenie placówki z „rezerwy 0,4” – 30.000,00 zł, 

➢ zakup pozostałych materiałów – 20.851,81 zł, w tym: 

• artykuły biurowe – 3604,72 zł 



• środki czystości  - 6397,93 zł 

• licencje – 2933,00 zł  

• pozostałe wydatki, m.in. , art. gospodarcze – 7916,16 zł 

➢ zakup wyposażenia stołówki szkolnej w ramach realizowanego programu rządo-

wego „Posiłek w szkole i w domu” – 54.250,00 zł,  

➢ zakup środków żywności – 29.851,55 zł, 

➢ zakup energii elektrycznej – 14.484,16 zł,  

➢ zakup książek i pomocy dydaktycznych – 1.174,25 zł 

➢ badania lekarskie – 539,00 zł, 

➢ zakup usług – 26.373,64 zł, m.in. 

• opłaty bankowe - 797,00 zł 

• nadzór i kontrola BHP – 861,00 zł 

• opłaty za odbiór odpadów komunalnych - 5063,54 

• usługi serwisowe i przeglądy – 4200,46 zł 

• pozostałe wydatki na usługi – 15451,64 zł  

➢ usługi telefoniczne i internetowe – 3.617,64 zł,  

➢ delegacje – 695,37 zł, 

➢ ubezpieczenia – 5.151,10 zł, 

➢ wydatki na  doskonalenie  i kształcenie nauczycieli -  835,00 zł,  

➢ wydatki związane z zapewnieniem uczniom bezpłatnego dostępu do podręczni-

ków           i materiałów ćwiczeniowych – 14.267,30 zł, 

➢ odpisy na ZFŚS – 84.900,00 zł. 

➢  

Poniesiono również wydatki majątkowe w wysokości 60.000,00 zł na realizację zadania 

polegającego na rozwijaniu szkolnej infrastruktury  w ramach programu „Laboratoria 

Przyszłości”. 

Oddział Jelenie  

Wydatki pozapłacowe: 

➢ wydatki na BHP pracowników – 878,78 zł 

➢ zakup opału – 17917,38 zł 

➢ zakup pozostałych materiałów – 5846,52, w tym: 

• artykuły biurowe – 794,58 zł 

• środki czystości  - 3353,14 zł 

• pozostałe wydatki, m.in. , art. gospodarcze – 1698,80zł 

➢ zakup energii elektrycznej – 4664,94 zł,  

➢ zakup książek i pomocy dydaktycznych – 423,75 zł 

➢ badania lekarskie – 167,00 zł 

➢ zakup usług –5407,67 zł, m.in. 



• opłaty za odbiór odpadów komunalnych – 771,12 zł 

• usługi serwisowe i przeglądy – 2215,89 zł 

• pozostałe wydatki na usługi – 2420,66 zł 

➢ usługi telefoniczne i internetowe –1682,68 zł,  

➢ odpisy na ZFŚS – 26.500,00 zł. 

Przedszkole  

W Publicznym Przedszkolu w Kraszewicach wydatki na plan 1.268.000,00 zł wykonane 

zostały        w wysokości 1.264.429,96 zł i przedstawiają się następująco: 

 

Poniesiono również wydatki majątkowe w wysokości 6.100,00 zł na zakup projektora. 

Rok 2020 wydatki pozapłacowe   

SP. Kraszewice              396.794,45zł 

SP Kuźnica Grabowska 276.724,56zł 

Przedszkole                    284.287,65zł 

Razem wydatki              957.806,66zł 

 

Rok 2021 wydatki pozapłacowe  

 

SP. Kraszewice              532.505,68zł 

SP Kuźnica Grabowska 402.918,12zł 

Przedszkole                    313.568,23zł 

Razem wydatki           1.248.992,03zł 

 

Punkt 5. Kontrola wydatków związanych z dowozem uczniów do szkół z terenu 

Gminy Kraszewice za rok szkolny 2021-2022. 

 

Wydatki na dowóz uczniów do szkół w roku 2020 oraz 2021 

Dowóz dzieci do szkół prowadzony jest za pośrednictwem firmy BUDOMEX wyłonionej 

w drodze przetargu zarówno w roku 2021 oraz 2020. Jedynie dowóz uczniów 

niepełnosprawnych do oddziałów Szkoły Podstawowej w Kuźnicy Grabowskiej 



znajdujących się w Jeleniach prowadzimy własnym, specjalnym pojazdem, gdzie mamy 

zatrudnionego na etacie kierowcę (1 etat) oraz  opiekunkę (0,5 etatu).  

 

Na dowóz uczniów do Szkolnego  Ośrodka Wychowawczego w Ostrzeszowie  mamy 

podpisane porozumienie z  MiG Grabów n. Prosną i przekazujemy dotacje,  a dowóz 

uczniów niepełnosprawnych do szkoły w Wolicy oraz Kalisza prowadzony jest za 

pośrednictwem firmy zewnętrznej Calisia Bus. 

Na całe zadanie w roku 2020 na plan 349.958,50 zł ponieśliśmy wydatki                                  

w wysokości 246.030,95zł, w tym: 

➢ wydatki na wynagrodzenia i pochodne kierowcy i opiekunki wydaliśmy kwotę - 

83.330,47 zł  

➢ wydatki na materiały (paliwo, płyny samochodowe, oleje, części zamienne) wy-

daliśmy kwotę - 12.102,92 zł,  

➢ usługi dowozu dzieci do szkół  - 114.083,28 zł,  

➢ refundacje dla rodziców dowożących dzieci swoim transportem -  14.376,06 zł, 

➢  wydatki związane z dowozem dzieci niepełnosprawnych do Ośrodka Szkolno-

Wychowawczego w Ostrzeszowie na podstawie porozumienia z Gminą Grabów 

nad Prosną  - 13.596,20 zł,  

➢ pozostałe usługi (remonty i konserwacja busa, przegląd techniczny) 4.018,70 zł, 

telefony komórkowe kierowców 623,61 zł, ubezpieczenie pojazdu 1.258,00 zł, 

odpis na ZFŚS 2.350,00 zł, pozostałe wydatki 291,71zł. 

Na całe zadanie w roku 2021 na plan 418.053,00 zł ponieśliśmy wydatki w wysokości  

410.802,37 zł, w tym:  

 

➢ wydatki na wynagrodzenia i pochodne opiekunki oraz kierowcy to kwota 

100.242,74 zł, 

➢ wydatki na usługę dowozu dzieci do szkół na terenie gminy  - 221.145,69zł, 

➢ wydatki na dowóz dzieci niepełnosprawnych do szkoły w Wolicy i Kaliszu -   

31.095,97 zł 

➢ wydatki związane z dowozem dzieci niepełnosprawnych do Ośrodka Szkolno-Wy-

chowawczego w Ostrzeszowie na podstawie porozumienia z Gminą Grabów nad 

Prosną -  24.252,40 zł,   

➢ koszty dowozu dzieci do szkół przez rodziców -  9.687,70 zł, 

➢ wydatki na materiały, tj. zakup paliwa i części zamienne do busa Opel – 17.957,85 

zł, 

➢ przeglądy i usługi serwisowe – 2.299,01 zł 



➢ pozostałe usługi, takie jak: abonament komórkowy  kierowcy 580,56 zł, ubezpie-

czenie pojazdu 1.324,00 zł, odpis na ZFŚS 1.907,00, pozostałe wydatki – 309,45 

zł. 

W bieżącym roku szkolnym wzrośnie koszt dowozów za względu na wzrost cen paliwa i 

wynik przetargu 7,56zł /km 

Wzrost kosztów „ Busem „ z 2,60zł do 3.00 zł  

1. Radny Jan Puchała  zapytał Czy Komisja badała zasadność tak dużej częstotliwo-

ści odwozóz(prawdopodobnie 3 razy po południu), czy nie byłoby korzystniej 1 

bądź dwie godziny świetlicy niż płacić za „ przewóz powietrza” tzn. wozimy 

dwójkę lub trójkę dzieci.. Czy nie będzie tańsza świelica?  

Sekretarz poinformował, że prawdopodobnie są swa kursy ale sprawdzimy to  

 

 

 

Sprawozdanie z Komisji Rolniczej przedstawiła radna Jolanta Łuszczek  

W dniu 27września  odbyła się komisja rolnictwa która zajęła się tematem Choroby 

zwierząt o których nam opowiedział Powiatowy Weterynarz Krzysztof Lamek. Na tere-

nie Powiatu występuje ASF i Ptasia Grypa . Na komisję zaproszony był także Leśniczy 

który opowiedział nam o stanie lasów na terenie Gminy  

 

Sprawozdanie z Komisji Budżetowej przedstawił Radny Sylwester Gołdyn 

W dniu 26 września  2022 odbyło się posiedzenie komisji Rozwoju Gospodarczego i 

budżetu rady gminy Kraszewice , w którym oprócz wszystkich radnych uczestniczyli Pan 

Wójt, Sekretarz i Pani skarbnik .Uchwały budżetowe na dzisiejszą sesję komisja 

zaopiniowała pozytywnie.  

 

8. Podjęcie  uchwał w sprawie: 

 

1) zmian w budżecie Gminy Kraszewice na 2022 rok 

Projekt uchwały przedstawiła skarbnik Gminy 

 

Do projektu radni mieli następujące uwagi i zapytania: 

Radny Jan Puchała zapytał o zwiększenie kosztów na opał, chodzi tu pewnie o 

Agronomówkę, czy w związku z tym zwiększamy opłatę czynszu? 

Była informacja , że zwiększamy opłaty za pobyt naszych dzieci w przedszkolach z 

innych Gmin ? 

Ile kosztują nas Smaki Jesieni? 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że jeśli chodzi o czynsz  na początku roku jest 

uaktualniany. 

Radny Jan Puchała uważa, że to powinno być urealnianie jeśli zmusza nas do tego 

sytuacja to nawet zmieniać opłaty częściej. 



Skarbnik gminy poinformowała, że nie orientuje się ile kosztują Smaki Bo tym, zajmuje 

się Stowarzyszenie.  

Radny Marcin Cichosz zapytał, czy zostały jakieś poczynione kroki względem 

oświetlenia przedszkola i drogi na stadion.  

Sekretarz Gminy wystosował pismo do Pani Dyrektor z prośbą o ograniczenie 

oświeconych lamp.  

Radny Jan Wojtaszek zapytał o punkt 9, gdzie przenosi się kwotę 10 tys. zł z zadania 

„wymiana hydrantów w Racławicach” 

Radny zapytał dlaczego światła w nocy w Racławicach i w Rencie są wygaszone a na 

działkach w Kraszewicach i w Kuźnicy Grabowskiej się świecą. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że takie polecenie od Wójta ponieważ wzrosły wydatki 

 

Następnie Przeprowadzono głosowanie w sprawie “Wniosek aby wprowadzić w 

zmianach w budżecie Gminy Kraszewice na 2022 rok. Zwiększenie dochodów i 

wydatków w dziale 900 rozdział 90005 o kwotę 3.737,69 zł na realizację programu pn. 

Czyste Powietrze ”. Wniosek został przyjęty następującą proporcją głosów: jestem za 14, 

jestem przeciw 0, wstrzymuję się 0. Wyszła radna Małgorzata Broniecka  

 

 

 

 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 14 radnych 

przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XLVI/297/2022  

w sprawie zmian w budżecie Gminy Kraszewice na 2022 rok 

 (za – 13 głosów, przeciw – 1 głos, wstrzymało się – 0 głosów)  

uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu 

 

2) utworzenia ośrodka wsparcia dziennego dla seniorów pod nazwą „ Klub Senior+ 

w Głuszynie” i włączenia go w strukturę organizacyjną Gminnego Ośrodka 

Pomocy społecznej Kraszewicach, 

 

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

 

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano żadnych  uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego 

projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 14 radnych 

przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XLVI/298/2022 w sprawie  utworzenia 

ośrodka wsparcia dziennego dla seniorów pod nazwą „ Klub Senior+ w Głuszynie” 

i włączenia go w strukturę organizacyjną Gminnego Ośrodka Pomocy społecznej 

Kraszewicach 

 (za – 14 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów ),  

 

uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu   

 



3) uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  w Kraszewicach, 

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

 

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano żadnych  uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego 

projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 14 radnych 

przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XLV/299/2022 w sprawie uchwalenia 

Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  w Kraszewicach, 

 (za – 14 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów ),  

 

uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu   

 

 

 

4) określenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt uczestni-

ków w Klubie Senior+ w Głuszynie 

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

Do projektu radni mieli następujące uwagi i zapytania: 

Radny Jan Puchała zapytał czy tam będzie pobyt całodobowy ? 

Pani Kierownik GOPS wyjaśniła, że to jest pobyt na 4 godziny  

 

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano więcej   uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego 

projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 14 radnych 

przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XLVI/300/2022 w sprawie  określenia 

szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt uczestników w Klubie Senior+ 

w Głuszynie 

 (za – 14 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów ),  

uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu   

 

5) wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu lokalu 

 

Projekt uchwały przedstawił Sekretarz Gminy  

Do projektu Radni mieli następujące uwagi i zapytania  

Radny Jan Puchała zaproponowałaby w umowa dotycząca wynajmu lokalu była 

elastyczna aby dopasować do realiów  

 

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano więcej   uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego 

projektu uchwały? 

https://kraszewice.biuletyn.net/fls/bip_pliki/2022_10/BIPF5EAE8D1B6CD58Z/najmu_lokalu.pdf


W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 14 radnych 

przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XLVI/301/2022 w sprawie   wyrażenia 

zgody na zawarcie umowy najmu lokalu 

 

 (za – 14 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów ),  

uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu   

 

 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Radni nie wnieśli żadnych interpelacji . 

 

9. Odpowiedzi na interpelacje. 

 

Nie było odpowiedzi na interpelacje. 

 

10. Wolne głosy i wnioski 

 

Radny Jan Puchała wnosi o aktualizację oprogramowania tablic informacyjnych o 

wysokości mandatów i ilości punktów na ul. Kaliskiej. 

 

 

11. Zakończenie obrad  

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Artur 

Chowański podziękował Radzie Gminy, Wójtowi Gminy, Skarbnikowi Gminy, sołtysom 

i pozostałym uczestnikom za udział w obradach – zamykając  tym samym o godz. 1346 

XLVI sesję Rady Gminy Kraszewice.  

 

 Protokołowała obrady:                                    Sekretarz obrad:   

          Lidia Plewa                                                                             Jacek Wabnik 

    

 

 

https://kraszewice.biuletyn.net/fls/bip_pliki/2022_10/BIPF5EAE8D1B6CD58Z/najmu_lokalu.pdf
https://kraszewice.biuletyn.net/fls/bip_pliki/2022_10/BIPF5EAE8D1B6CD58Z/najmu_lokalu.pdf

